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Ünnepi beszéd: 
„Ne itt a földön 
gyűjtsünk kincseket!”

3. oldal 

Kárpát-medence: 
Magunkkal kibékülni, 
másokat tisztelni

4. oldal 

Átadták 
a Szent Antal
utcát

4. oldal 

ÜNNEP • Az első két nap után az eső felborította a programtervet, később pótolják a koncerteket

A hangulat ragyogó volt, ha az időjárás nem is
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 Augusztus 18-19-án még 
nem szólt közbe az időjárás 
a Szent István-napi prog-
ramoknál, az államalapítás 
ünnepének napján azonban 
megérkezett az erős szél és 
az eső Vásárhelyre is, állan-
dó jelleggel. Nem minden 
program maradt el ezután 
sem, néhányat meg tudtak 
tartani a BFMK-ban.

Folytatás a 3. oldalon

EZREK BULIZTAK A KONCERTEKEN A KOWALSKY MEG A VEGA ELŐSZÖR JÁRT VÁSÁRHELYEN, ÉS SZERETTÉK ŐKET

STRAND • Kész a családi, a kamikáze és az anakonda

Több ezerszer csobbantak
KOROM ANDRÁS

 A 17 méteres kamikázét, 
a 9 méteres családi és az 55 
méteres anakondát, azaz a 
strand új csúszdáit először 
próbaüzemben használták a 
fürdővendégek. Augusztus 
19-én Márki-Zay Péter pol-
gármester hivatalosan is át-
adta ezeket.
 Semmilyen baleset nem történt, 
s a vendégek önfeledten használ-
ták augusztus 15-e óta a vásárhelyi 
strandfürdő legújabb szórakoztató 
eszközét, a csúszdaparkot, az úgy-
nevezett terheléses üzemnek kö-
szönhetően. A több száz vendég több 
ezerszer csobbant a vízbe – mondta 
Katona Zsolt, a Hódfürdő Kft. ügy-
vezető igazgatója az augusztus 19-i 
megnyitón, a jobbára a medencében 
tartózkodó vendégeknek. Őket a 
csúszdázók által használt meden-
cerésztől teljesen el is kerítették, s 
a csúszókat külön csúszdakezelők 
felügyelik.
Az elmúlt évek egyik legnagyobb fej-
lesztése ez a három csúszdából álló 
csúszdapark. A strandot 2018-ban 
kezdtük el fejleszteni, ez a csúsz-
daelem ennek a leglátványosabb, de 
nem az egyetlen eleme – hangsú-
lyozta az átadón Márki-Zay Péter. 

Vásárhely polgármestere hozzá-
tette: jelenleg is zajlik a korábban 
elbontott kemping helyén egy új 
kemping építése, s a munkálatokkal 
hamarosan el is készülnek. A terü-
letén víztisztító működik, melynek 
köszönhetően nem a vízművektől 
kell a vizet venni, mint 2018 előtt 
megtörtént. De működik egy egész 
évben használható, felfújható, bel-
téri élménypark is a strandon.
Célunk a fejlesztésekkel nem csak 
az, hogy a vásárhelyieknek és a 
máshonnan érkezett vendégeknek 
kellemes szórakozást nyújtsunk, 

hanem az is, hogy a város adófize-
tőinek kevesebbe kerüljön a strand 
fenntartása. Négy évvel ezelőtt évi 
500 millió forintunkba került. A cé-
lunk, hogy ezt levigyük 300 millió 
forint alá, hosszabb távon pedig a 
nyereséges működést szeretnénk 
elérni – mondta Márki-Zay, s a fej-
lesztések közt megemlítette az idén 
telepített napvitorlákat, a felújított 
játszóteret, s a tavaly végzett felújí-
tásokat is.

Folytatás a 3. oldalon

ÖRÖMMEL PRÓBÁLTÁK KI A GYEREKEK A CSÚSZDÁKAT

MÁRTÉLY • Hozzáférés a pénzcsapokhoz  
- jóban kell lenni a döntéshozókkal

Aki jó sofőr,  
jó faluvezető is?

SZINCSOK GYÖRGY

 Augusztus 20-án reggeli 
fél 8-ra hívták össze az idő-
közi helyhatósági voksolá-
son megválasztott mártélyi 
képviselő-testületet. Az új 
polgármester, Ambrus Ist-
ván székfoglalójában arra 
szólította fel a testület tag-
jait és a község lakóit, hogy 
dolgozzanak együtt Mártély 

jövőjéért. Az alakuló ülésen 
megválasztották a társa-
dalmi megbízatású alpol-
gármestert, a pénzügyi és 
ügyrendi bizottság elnökét, 
ugyanakkor egy korábbi 
adósság törlesztésének át-
ütemezését is kérte a testü-
let.

Folytatás a 2. oldalon

A JÓ VISZONY ELÉG A PÁLYÁZATOK MEGNYERÉSÉHEZ?
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REZSIDÍJAK • Nem tudnak mindent 
áthárítani a kisvállalkozások

Csődhullám jöhet?
BOTTYÁN RÓBERT

 Nagy kérdés, hogy ki tud-
ják-e gazdálkodni, át tud-
ják-e hárítani a pékségek, az 
éttermek, a mosodák a költ-
ségemelkedést a fogyasztó-
ikra. Ha nem, a kisebb vál-
lalkozások körében komoly 
csődhullám következhet be 
– írja cikkében a Telex.
 A portálnak Fejes Tibor, az Au-
dax Renewables Kft. ügyvezetője 
kifejtette, a vállalkozások között 
három kiemelt csoportot emelhe-
tünk ki. A cégek egy része már eddig 
is versenypiaci árat fizetett, nekik is 
durva a jelenlegi ár, de az nem sokk-
szerűen érkezett meg az életükbe. A 
kis- és középvállalkozói kör rezsiá-
ron kapta eddig a gázt és az áramot, 
de augusztus elsejével kikerült eb-
ből a kedvezményezett csoportból. 
Amennyiben nem kapnak a piacról 
jó ajánlatot az MVM Next egy úgy-
nevezett végső menedékes szerző-
dés keretében ellátja őket. Továbbá a 
kkv-k körében van egy eddig nagyon 
szerencsés kör is, amely még a Covid 
idején, nagyon alacsony energiaárak 
mellett szerződött két-három évre. 
Ha egy ilyen fogyasztó nem ritkán 
18–20 forint/kWh áron tudott szer-
ződni, ő ma is ennyiért kap áramot.
Azoknak a vállalkozásoknak, akik-
nek eddig nem volt olyan magas a 

nyereséghányada, amiben maradt 
tér a megnövekedett energiaszám-
láknak, annak nagyon nehezen lesz 
áthárítható a termékáraiban, vagy a 
szolgáltatási díjaiban ez a változás.
Részben azért, mert a lakosság vá-
sárlóereje, elkölthető jövedelme is 
csökken, ilyenkor a sokszoros ener-
giaköltséget egy az egyben átháríta-
ni nyilván nem könnyű. A mosodák 
vagy a pékségek különösen nehéz 
helyzetben lesznek, de nem nehéz 
megjósolni, hogy a kávézók, étter-
mek, szállodák is nagyon megérzik 
a változást – írja cikkében a Telex. 

A MOSODÁK IS NEHÉZ HELYZETBE 
KERÜLHETNEK (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

MÁRTÉLY • Hozzáférés a pénzcsapokhoz - jóban kell lenni a döntéshozókkal

Aki jó sofőr, jó faluvezető is?
Folytatás a címoldalról

 Mint ismert, a mártélyi kép-
viselő-testület idén április 27-én 
oszlatta fel önmagát azt követően, 
hogy négy képviselő megszavazta 
az ezt előterjesztő egyéni képviselői 
indítványt. Néhány nappal az ülés 
előtt Lázár János, a település or-
szággyűlési képviselője a település 
faluházában zárt körű megbeszélést 
folytatott ugyanazzal a négy képvi-
selővel, akik megszavazták az önfel-
oszlatást. Köztudott, hogy a korábbi 
polgármester, Putz Anita és Lázár 
nem igazán szívelték egymást, és a 
parlamenti képviselő nem is rejtette 
véka alá, hogy változást szeretne a 
település vezetésében.
A korábbi hat képviselőből egyedül 
Pótári Mihály maradt hírmondónak, 
akit az ünnepélyes eskütétel után 
azonnal megválasztottak a testület 
pénzügyi és ügyrendi bizottságának 
élére. Pótári személyén kívül még 
egy kapcsolódási pont volt az április 
végi és a mostani testületi ülés kö-
zött. Az időjárás ugyanis – mintha 
jelezni szeretné, hogy a településen 
régóta feszülnek egymásnak a kü-
lönböző érdekek és nézetek – mind-
két alkalommal borús, sőt viharos 
volt. Ez persze nem zavarta a frissen 
megválasztott polgármestert és a 
testületi tagokat, hogy letegyék es-

küjüket és átvegyék megbízólevele-
iket.
A mártélyi képviselő-testület tag-
jai tehát a következők lesznek a 
2024-es önkormányzati választá-
sig: Pótári Mihály, Szöllősi Sándor, 
Szín Dániel, Apró Mária, Vacsi Irén, 
valamint Mátrai-Székely Beáta. A 
polgármester Ambrus István lett, 
aki ellen egyedül Putz Anita, előző 
településvezető indult az augusztus 
7-én megtartott választáson. Mind 
a hét testületi tag függetlenként 
indult a posztokért, de ez persze 
nem garantálja a teljes összhangot, 
hiszen ez volt a helyzet a korábbi 
testület esetében is, amely aztán 
látványosan kettészakadt az utolsó 
hónapokban.
Az új polgármester rövid beszédben 
vázolta, milyen szellemben kívánja 
vezetni Mártélyt a következő két 
évben. Fontosnak tartotta kiemelni, 
hogy településnek változásra van 
szüksége, és ennek érdekében a tes-
tület tagjainak együtt kell működni-
ük. Biztosította a testületi tagokat és 
a helyi lakosokat arról, hogy az ajtaja 
nyitva áll majd mindenki előtt. Egyik 
legfontosabb feladatnak a bölcsőde 
felújításának befejezését nevezte. 
Utalt arra, hogy a település eladó-
sodott, ezért központi támogatások 
nélkül nincs remény a fejlesztésekre. 
A turizmusban igen komoly poten-

ciál rejlik, ezért ennek fejlesztésére 
különösen sok figyelmet kell fordí-
tani – fogalmazott Ambrus István. 
A legfontosabb viszont az szerinte, 
hogy érjen véget a civakodás, hiszen 
egy ilyen kis település estében ez 
különösen hátráltatja a fejlődést.
Ezt követően Lázár János, ország- 
gyűlési képviselő osztotta meg 
gondolatait az új testület tagjaival. 
Mintha csak az általa támogatott 
Ambrus szavait szerette volna ér-
zékletesebbé tenni, azzal a hason-
lattal élt, hogy a hal csak előre tud 
úszni, úgyhogy egy ilyen halászfa-
luban meg kell érteniük a polgárok-
nak, hogy nincs értelme a mögöt-
tünk hagyott dolgokkal foglalkozni. 
Odaszúrt a korábbi polgármesternek 
azzal, hogy szerinte Putz Anita csak 
bezárkózott az irodájába, és szomo-
rúan nézegette a kifizetetlen szám-
lákat.
Lázár emlékeztetett arra, hogy a te-
lepülések három forrásból juthatnak 
pénzhez. Az első a saját bevétel, ami 
sajnos Mártély esetében elenyésző, a 
másik a kormányzati támogatás, és 
ott vannak még az uniós pályázatok. 
A miniszteri posztot betöltő képvi-
selő szerint ez utóbbi két csatornán 
érkezhet pénz Mártélyra. Azonban 
azt is hozzátette, hogy a döntésho-
zókkal jóban kell lenni ahhoz, hogy 
megnyíljanak a pénzcsapok. Végül 

ENERGIA • Megoldás a rezsidíjak emelkedése ellen?

Iskolák fatüzeléssel?
BOTTYÁN RÓBERT

 Egyelőre még nincs kor-
mányzati döntés azzal kap-
csolatban, hogy az iskolák 
hogyan vészelhetik át az 
egekbe szökő rezsiárakkal 
megnehezített téli hónapo-
kat.

 A Belügyminisztérium a hvg.
hu-nak arra a kérdésére, hogy fel-
dolgozták-e már az augusztusban e 
témában kiküldött levelekre érkező 
válaszokat, illetve milyen realitása 
van átállni az iskoláknak a fatüze-
lésre, azt válaszolta, hogy a felmérés 
még folyamatban van.
Az utóbbi időszakban felmerült az az 
opció is, hogy az intézmények úgy 

utalt arra, hogy Ambrus Istvánhoz 
milyen korábbi munkakapcsolat 
fűzi. Azt mondta, ha valaki jól tud 
egy kocsit előre vezetni, akkor egy 
település előrevitele sem lehet olyan 
nagy probléma biztos kézzel. Ez cél-
zás volt arra, hogy a polgármester 
valaha Lázár János sofőrje volt. Ezt 
követően a képviselő más ünnepi 
elfoglaltságaira hivatkozva távozott 
az ülésről.
A testület tagjai azonban maradtak, 
hiszen 13 napirendi pont megtár-
gyalása volt a feladatuk. Többek 
között Szöllősi Sándor személyében 
titkos szavazással egyhangúlag 
megválasztották a társadalmi meg-

bízatású alpolgármestert. Neki havi 
bruttó 139 ezer forint tiszteletdíj 
járna, de Szöllősi jelezte, a település 
rossz anyagi helyzete miatt beéri 
ennek a felével is. A polgármester 
havi fizetése bruttó 650 ezer forint 
lesz, de ennek 15 százaléka még 
elszámolható költségtérítésként. A 
legutolsó napirend kezdeményezte, 
hogy egy korábbi adósság utolsó 
részletének kifizetésének ügyében 
kérjenek halasztást, ugyanis az ön-
kormányzat számláján mindössze 5 
millió forint körüli összeg van, ám a 
követelés több mint 7 millió forint. 
Ezt az előterjesztést is egyhangúlag 
támogatta a testület. 

MEGALAKULT AZ ÚJ KÉPVISELŐ-TESTÜLET

csökkenthetnék a fűtési költségeket, 
ha digitális oktatásra állnának át. 
Erre a nemrég megjelent 2022/23-as 
tanév rendjéről szóló belügyminisz-
tériumi rendelet lehetőséget is adna.
Az „elháríthatatlan külső ok” lehet 
akár egy újabb járványhullám, akár 
a gázhiány is, vagy éppen az, hogy 
nem lesz, aki tanítson és/vagy fel-
ügyeljen a gyerekekre. 

IDŐJÁRÁS • Mégsem esett 20-án este

Vezetői fejek hullottak
BOROS TAMÁS

 Augusztus 22-én Palko-
vics László technológiai és 
ipari miniszter azonnali ha-
tállyal felmentette az Orszá-
gos Meteorológiai Szolgá-
lat (OMSZ) elnökét, Radics 
Kornéliát, valamint szakmai 
elnökhelyettesét, Horváth 
Gyulát. 
 A döntés hátterében minden 
bizonnyal az állhat, hogy az OMSZ 
javaslatára az augusztus 20-ai nem-
zeti ünnep biztonságos lebonyolítá-
sáért felelős operatív törzs lefújta 
a tűzijátékot. Annak időpontjában 
azonban mégsem esett az eső. 
Az operatív törzs még 20-án reggel 
is olyan információkat kapott, hogy 
75-80 százalékos a valószínűsége 

zivatarnak, felhőszakadásnak, és 
bár hiába mondták, mint szak-
értők utólag, hogy a csapadékos 
idő a jellegéből kifolyólag jelentős 
bizonytalansággal terhelt és hogy 
a legkevésbé valószínű, csapadék-
mentes forgatókönyv valósult meg, 
a vezetőknek menniük kellett. 
Márki-Zay Péter közösségi oldalán 
azt írta, az esethez szólva, hogy 
Hódmezővásárhelyen az előrejel-
zett időjárás miatt szintén le kellett 
mondani sajnos több színvonalas 
augusztus 20-i programot, azon-
ban egy percig nem tartja felelősnek 
ezért az Országos Meteorológiai 
Szolgálat munkatársait és rendkívüli 
módon helyteleníti a felmentésüket.
Augusztus 23-án a politikai nyo-
másgyakorlás miatt tiltakozott 
az OMSZ 16 vezetője. Azt írták, a 
tűzijáték időpontjára és helyszí-

nére vonatkozó prognózisokat is 
legjobb szakmai tudásuk alapján 
készítették: az események időpont-
jához közeledve a rendelkezésre 
álló információk és adatok alapján 
támogatták a legjobb döntés meg-
hozatalát. Kifejtették azt is, hogy az 
operatív törzs erős politikai nyomást 
gyakorolt rájuk 19-étől kezdődően, 
ami nagyban akadályozta szakmai 
munkájukat. Majd visszautasítot-
ták a 21-étől megjelent, igaztalan 
vádakon, csúsztatásokon alapuló 
cikkeket is.
Gulyás Gergely miniszter egy au-
gusztus 23-i kormányinfón egyéb-
ként azt mondta, a  menesztésre 
a tűzijátékkal kapcsolatos téves 
előrejelzés nélkül is sor került vol-
na, ugyanis más problémák is 
voltak a Meteorológiai Szolgálat  
vezetésével. 
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SZÓRAKOZÁS • Az eső ellenére is változatos programokat 
tartottak Vásárhelyen

Eshetett eső, fújhatott szél
Folytatás a címoldalról

 A Kowalsky meg a Vega koncert-
je csütörtökön, és a Lord pénteken 
gond nélkül lement a Szent Ist-
ván-napok rendezvénysorozaton, 
bár pénteken már lehetett érezni az 
olykor fel-feltámadó szelet. 
A 20 éves Kowalsky meg a Vega 
most adott Vásárhelyen először 
koncertet és rögtön meg is töltöt-
ték rajongókkal a Kossuth teret. A 
helyiek mellett sokan érkeztek a 
környező városokból is, a fiúk pedig 
nem okoztak csalódást, nagy bulit 
csaptak. A zenekar basszusgitárosa, 
Szórád Csaba „Jimmy” a Vásárhelyi 
TV-nek elmondta, nagyon hálásak 
a szervezőknek, hogy elhívták őket, 
örömmel zenéltek Vásárhelyen a 
szép nyári estében. Elárulta, a zene-
karnak fontos dalszövegeik vannak, 
szokták őket ezért ,,százezrek pszi-
chológusának” is hívni, de semmi-

képpen sem szeretnének úgymond 
megmondó zenekar lenni, a céljuk 
talán annyi, hogy az emberek a kon-
cert utáni napokban jobb kedvvel 
ébredjenek fel.
Augusztus 20-án reggelre azonban 
megérkezett az eső, amely kitartóan 
tette a dolgát, jegyezzük meg, bár 
pont rossz napon, de alapvetően 
örömünkre a nagy aszály közepette.
A szervezők ezután (több más vá-
roshoz, így Budapesthez hasonlóan) 
úgy döntöttek, hogy a programok 

ÁLLAMALAPÍTÁS • Szent István intelmeit és Máté evangéliumát idézte Márki-Zay Péter

„Ne itt a földön gyűjtsünk kincseket!”
KOROM ANDRÁS

 Szent István intelmeit és 
Máté evangéliuma monda-
tait állította szembe a mai 
kormányzati aktuálpoliti-
kával Márki-Zay Péter pol-
gármester az augusztus 20-i 
városi ünnepségen mondott 
beszédében.
 A zivataros időjárás miatt a Szent 
István templomban rendezték meg a 
Szent István Király tiszteletére szer-
vezett városi ünnepséget. – Szent 
István és Jézus Krisztus ugyanarra 
hívta fel a figyelmet, amire minden, 
a közt szolgáló embernek gondol-
nia kell minden egyes nap: hogy ne 
itt a földön gyűjtsünk kincseket, de 

gyűjtsünk kincseket a mennyben. 
A mi munkálkodásunk központjá-
ban mindig az embertársaink, az 
elesettek legyenek – hangsúlyozta 
ünnepi beszédében Márki-Zay Pé-
ter polgármester, aki István király 
intelmeit és a Máté evangéliumát 
idézve világított rá a mai kormány-
zati aktuálpolitika és az államalapító 
királyunk erkölcsi ellentétére.
– Hogyha újra abba a hibába esünk, 
hogy azért jó, ha tolvajokat választunk 
az ország vezetésére, mert már loptak 
eleget, tévedünk. Soha nem loptak 
eleget! Az összes döntésüket a saját 
önérdekük határozza meg és nem a 
közösség érdeke – mondta. – Szent 
István óta nem csak azt tudjuk, hogy 
Magyarország és a magyarság helye és 
jövője Európában és a kereszténység-

ben van, de azt is tudjuk, hogy „mert 
semmi sem emel fel, csak az alázat, 
semmi sem taszít le csakis a gőg és a 
gyűlölség” – idézte Szent István ki-
rály intelmei egyikét.
A mai és a két világháború közti 
viszonyokra rávilágítva elmondta, 
hogy Horthy Miklós 1920-as kor-
mányzóvá választásakor 200 hek-
tárnyi földbirtokkal rendelkezett, 
ugyanannyival, mint amikor 1944-
ben elhurcolták. 24 négy évi teljha-
talom után egy négyzetméterrel sem 
volt több földbirtoka.
Az új kenyeret Bajnai István ka-
nonok, plébános szentelte meg, s 
mondott áldást, majd celebrált ün-
nepi istentiszteletet.
A városi ünnepségen közreműködött 
a Fandante Kamarakórus.  SZENT ISTVÁN INTELMEI MA IS AKTUÁLISAK

STRAND • Kész a családi, a kamikáze és az anakonda

Több ezerszer csobbantak
Folytatás a címoldalról

- Én a kék csúszdát, azaz a családit 
próbáltam ki legelőször, de a testvé-
rem a legnagyobbal kezdte, s engem 
is áthívott rá. Kicsit féltem, de rettentő 
jó! – mondta a Szentesről érkezett 
Balogh-Szabó Szabina, aki a 17 
méteres, piros kamikáze csúszdán 
érkezett a medencébe. Hozzátette, 
nem számolta, de tízszer biztosan 
lesiklott már rajta, s nem áll meg 
ilyen kis számnál.
Makói fürdőzőket is találtunk. – A 
Hagymatikumban is van csúszda, azt 
is szeretjük, de ez sokkal szuperebb – 
mondta Rácz Zsolt, aki családostól és 
barátaival érkezett Vásárhelyre. – Az  
esti Lord koncertre jöttünk, de már 
délelőtt. Ha pedig már itt vagyunk, első 
utunk a strandra vezetett. Utoljára sor-

3 CSÚSZDÁN CSÚSZHATNAK A VÁLLALKOZÓ KEDVŰEK

katonaként jártam itt, s megdöbben-
tem, mekkora a különbség az akkori, 
meg a mostani fürdő között – mondta.
A Vásárhely Kártyával rendelkezők 
számára az első nap ingyenes volt a 

belépés a strandra, de még egészen 
iskolakezdésig, hétköznaponként 
– ugyancsak a Vásárhely Kártyával 
rendelkezők – féláron válthatnak 
belépőjegyet. 

többségét későbbi időpontra teszik, 
így elmaradt a gasztroudvar, a Nép-
kerti játszótér hivatalos átadója, 
de későbbi időpontban tartják meg 
a Hooligans, a No Sugar, Sztojka 
Máté, Hegedűs József és a Suhancok 
trió táncegyüttes fellépését is.
Helyt kapott viszont a BFMK falai 
között augusztus 20-án a Musical 
Gála és a Black Five zenekar, másnap 
pedig Nagy Bandó András is megtar-
totta előadását, akárcsak a Romano 
Glaszo. 

A LORD MIATT SOKAN JÖTTEK A KÖRNYEZŐ TELEPÜLÉSEKRŐL IS

PARKOLÓK • Sok szűnt meg a tram-train 
vonal mentén

Harc a belvárosi 
helyekért

KOROM ANDRÁS

 Folyamatos a küzdelem 
a jó belvárosi parkolóhe-
lyekért. A hétköznapi pedig 
csak kismiska a szombati 
tülekedéshez képest. A ko-
csik egy része ilyenkor ki-
szorult a zöldterületre.
 Igencsak szerencse kell a vásár-
helyi belvárosban, hogy parkoló-
helyet találjanak az autósok, de az 
élelmesebbek azért nyugodtan oda-
állnak a Sanyi pékség és a Spar közti 
járdaszakaszra, néha szépen meg is 
akasztva a forgalmat.
Hétköznap is művészet parkolót ta-
lálni, hiszen a kirakatsoron már nem 
lehet megállni, pedig ott rengeteg 
autó elfért. De az interjú elkészítése-
kor még nem lehetett beállni Szent 
Antal utcára sem. Így maradtak az 
egykori szolgáltatóház előtti, állan-
dóan foglalt helyek, vázolta a hely-
zetet az egyik, a neve elhallgatását 
kérő autós.
Aki jobban képben van, az a szolá-
rium-drogéria-szemüvegbolt-pék-
ség mögötti Andrássy úti szervizútra 
kanyarodik be, hogy vagy közvetlen 

a boltok mögött, vagy az egykori – 
aszfaltozott és bekerített – sportpá-
lyából vált parkolóban álljanak meg. 
Megteszik ez egyébként hétközna-
pokon is, parkolási jegyet sem véve, 
mondván csak a patikába ugranak be 
– öt percre. Szombaton azonban – 
jobb híján – ott parkolnak a kocsik, 
ahol vezetői helyet találnak: a falak 
mellett vagy a zöldterületen.
Ilyenkor nem kell attól tartani, hogy 
az ember Mikulás csomagot talál az 
ablaktörlője alatt – mondta egy má-
sik sofőr.
Megpróbáltuk megkérdezni a tilos-
ba leparkoló autók sofőrjeit is, hogy 
miért nem keresnek másik helyet. 
Volt, aki kinevette a kérdést és akadt 
olyan is, aki csak a vállát vonogatta, 
mondván: „mindenki ott áll meg, 
ahol csak tud.”
Az is kiderült, hogy a sofőrök nem 
kedvelik a Hódi Pál utcai mélyga-
rázst, de hogy miért, senki sem 
tudta részletezni. De legtöbben, 
ha tehetik,  úticéljukhoz a lehető 
legközelebb szeretnének megállni, 
lehetőleg ott, ahol ez egy fillérjükbe 
sem kerül. Akár hétköznap van, akár 
hétvége vagy ünnepnap. 

NEHÉZ A FELSZÍNEN SZABAD HELYET TALÁLNI HÉTKÖZNAP
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SZENT ISTVÁN-NAPOK • Együttélés a Kárpát-medencében

Magunkkal kibékülni, 
másokat tisztelni
BOROS TAMÁS

 Gáspárik Attila, a Maros-
vásárhelyi Nemzeti Színház 
igazgatója, Nótáros Lajos, 
aradi újságíró, valamint Lu-
kács Csaba, a Magyar Hang 
lapigazgatója voltak annak 
a közéleti pódiumbeszélge-
tésnek a résztvevői, amelyet 
augusztus 19-én este tar-
tottak a Szent István-napi 
ünnepségsorozat keretein 
belül. Valamennyi fél el-
mondta, hogy sok a tévhit 
a magyarok és a románok 
viszonyában, és mindegyik 
félnek meg kell tanulnia köl-
csönösen tisztelni egymást. 
Ez a mindennapokban álta-
lában sikerül is. A beszélge-
tőpartnerek Márki-Zay Pé-
ter és Berényi Károly voltak.
 Gáspárik Attila elmondta, hogy 
a magyar televíziókban nem jelenik 
meg mindenki véleménye, meglá-
tása az erdélyi helyzettel kapcsolat-
ban. Ő, mint aki egész életében ezen 
a területen élt, elmondta, hogy nem 
kell nap mint nap félniük a romá-
noktól, nincs állandó ellenségeske-
dés a két nép között. Ezt lényegileg 
megerősítette Nótáros Lajos is, aki 
szerint azért lát mindkét oldal ha-
mis képet a két nemzet viszonyában, 
mert történelemben, ideológiákban 
élnek, márpedig szerinte a törté-
nelem nem tanítómester, hanem 
illuzionista. A tapasztalat a tanító-
mester, ami azonban nem kollektív, 
hanem egyéni.
Gáspárik azt is hozzátette, hogy még 
a legsötétebb Ceausescu-időkben 

is működtek magyar kulturális in-
tézmények. Ez ma sincs másként. A 
romániai (mind a magyar, mind a 
román) színház nagyon különleges, 
ő maga is olyan teátrumot igazgat, 
ahol mindkét kultúra megfér. Lu-
kács Csaba ezt kiegészítette azzal, 
hogy mind az erdélyi magyar, mind 
a romániai román irodalom kiváló 
szerzőkkel van tele, amit egyre in-
kább kezd felfedezni a másik nemzet 
is, és fordítja egymás műveit.
A megosztottságról szólva, mely 
éket a politika verte az emberek 
közé, azt mondták, a határon túl 
is jellemző már, hogy a felek poli-
tikáról nem beszélnek a vasárnapi 
ebédnél, mert az érzékeny téma. 
Különösen az 50 év feletti korosz-
tálynál, mondták, akiket jobban be-
folyásol a magyarországi politika és 
propaganda. A vendégek meglátása 
szerint ez a fiatalokat már annyira 
nem érdekli, Székelyföldön sem, 
legalábbis könnyebben túllépnek 
ezen. A helyi fiataloknak a rend-
szerváltáskor Magyarország volt az 
ígéret földje, de ma már Nyugat-Eu-

rópa. A székelyföldi magyar és ro-
mán a helyi iskolákban, különösen 
az egyetemeken már angolul beszél 
egymással, a globalizáció sok ellen-
tétet felülír.
Elhangzott, az Európai Unióba való 
belépéskor azt hittük, jobban és 
főleg kevesebb szabály mentén kell 
majd élnünk. Kiderült, ez nem valós, 
azonban mégsem lehet az unió el-
leni hergelést napi politikai célokra 
felhasználni. Nekünk kell a kör-
nyezetünket élhetőbbé tenni, nem 
az EU-nak. Nekünk magyaroknak 
magunkkal kibékülni, a környező 
népekkel, így a románokkal is, tisz-
teletben, békében kell élni, ez a fel-
adatunk. Azt kell meglátni, ami ösz-
szeköt, nem ami szétválaszt minket. 
A felek, ezúttal szóban, megemlé-
keztek az 1989-es romániai for-
radalom során tragikus halált halt 
Tóth Sándorról, illetve felelevení-
tették, hogy Hódmezővásárhelynek 
szoros a kapcsolata a partiumi és 
erdélyi részekkel, és a mostani házi-
gazda egy rendkívül befogadó város, 
már évtizedek óta. 

TANULSÁGOS KÖZÉLETI BESZÉLGETÉST HALLGATHATTAK AZ ÉRDEKLŐDŐK

FEJLESZTÉS • Új út, járda, fák a belvárosban 

Ismét járható a Szent 
Antal utca
KOROM ANDRÁS

 Augusztus 16-án véget ért 
a Szent Antal utca még ta-
valy kezdődött felújítása, Az 
úttest sárga, a kerékpárút és 
a járda vörös lett. Egy kiste-
herautó hajtott át rajta elő-
ször.
 118 millió forintért újította fel a 
Dél- Konstruktív Kft. a Vásárhely 
belvárosában lévő Szent Antal utcát, 
mely teljesen új járdát, kerékpárutat 
és úttestet kapott, ráadásul növé-
nyeket, az iskola oldalára pedig fá-
kat telepítettek. Fát ezen az oldalon 
itt utoljára azok láttak, akik a késő 
hetvenes években jártak errefelé.
A munkálatokat tavaly karácsony 
előtt, az ott lévő üzletek kérésének 
megfelelően felfüggesztették, hogy 
azt az idén januárban folytassák.

A munkálatokkal mostanra végeztek 
teljesen, s augusztus 16-án délután 
háromnegyed 4-kor beszedték a te-
relőtáblákat az utca Andrássy felőli 
végénél, s a lezárásra figyelmeztető, 
a templom előtt elhelyezett sárga 
tájékoztató táblát is.
Az autósok egy ideig még automa-
tikusan visszafordultak a körforga-

ISMÉT TELJES HOSSZÁBAN JÁRHATÓ A MEGÚJULT SZENT ANTAL UTCA

NAGYÁLLOMÁS • A vasútvonal átépítésének 
esne áldozatul?

Elbonthatják  
az épületet

KOROM ANDRÁS

 Elbonthatják a vásárhelyi 
Nagyállomást. Újat építe-
nek helyette, ha megvalósul 
a Szeged-Békéscsaba vas-
útvonal felújítása. Nemrég 
indult az engedélyeztetési 
eljárás, a kivitelező konzor-
cium már megvan.
 Megindult a 135-ös, azaz a Sze-
ged-Békéscsaba vasútvonal átépíté-
séhez kapcsolódó útépítés engedé-
lyeztetési eljárása és tíz vasúti átjáró 
biztosítási módjának meghatározá-
sa – volt olvasható a Csongrád-Csa-
nádi Kormányhivatal Műszaki 
Hatósági Főosztály, Közlekedési és 
Útügyi Osztálya hirdetményében.
A Beruházás építtetője a Nemze-
ti Infrastruktúra Zrt., a terveket 
egyébként még tavaly novemberben 
készítette el a szegedi DELTATERV 
Tervező és Fővállalkozó Kft.
A tervezett munkálatok egyébként 
a Szeged-Békéscsaba vasútvonal 
csak azon szakaszát érintik majd, ha 
ténylegesen megindulnak, melyet 
a tram-train miatt nem újítottak 
fel, azaz a Szeged-Nagyállomás és 
Szeged-Rókus, illetve a Vásárhelyi 
Népkert állomástól Békés megye 

székhelyéig tartó részt.
A Békéscsaba–Szeged vasútfelújí-
tás előkészítésére vonatkozó mér-
nöki tervezési feladatokat a BÉSZ 
Konzorcium – Infraplan Vasút- és 
Úttervező Zrt., a FŐMTERV Mérnö-
ki Tervező Zrt. és a Kontúr Csoport 
Tervező, Építtető, Kivitelező Keres-
kedelmi Kft. – nyerte meg.
Információink szerint nem csak a 
pálya újul meg, de Orosháza és Bé-
késcsaba között azon akár 120-szal 
mehetnek majd a vonatok, míg a 
szegedi Nagyállomás és Rókus közt 
csak 80-nal.
(Rókus és Vásárhely Népkert közt 
pedig ugyanúgy százzal, ahogy azt a 
tram-train ma is teszi.)
Az Indoház szakportál szerint a ter-
vezett munkálatok során a szegedi 
Nagyállomáson, Kútvölgyön és a 
Békés megyei Telekgerendáson át-
tervezik az utasperonokat, ami azok 
megemelését jelenti, a vásárhelyi 
Nagyállomáson új üzemi épületet 
emelnek, miután a régit lebontották. 
És felújítják a vonal környékén az 
érintett utakat és közműveket, valós 
idejű, számítógépes vasútüzemi szi-
muláció elvégzésére képes vizsgálat, 
illetve modern, központi forgalo-
mirányítást lehetővé tevő állomási 
biztosítóberendezés lesz a vonalon.
A munkálatok során elbontanák a 
székkutasi állomásépületet is. Amit 
helyi önkormányzat szeretne meg-
menteni. Vélhetően azért is, mert 
Székkutast a német nyelvterületen 
híressé tévő Gyakran gondolok Pi-
roskára című regény, majd az abból 
az 1950-es években készült német 
sikerfilm egy része az állomáson, 
illetve a szélmalomnál játszódik.
NIF Zrt. szerint az előkészítés alatt 
álló beruházás célja a vasútvonalon 
található szűk keresztmetszetek 
kiváltása. A tervek szerint Székkutas 
állomás jelenlegi épületét, annak 
leromlott műszaki állapota miatt, 
az új vasúti vágányok megépíthe-
tősége, új rakodóterület kialakítása 
érdekében elbonthatják. A megújuló 
peron közepén esőbeállókat helyez-
nek el, az itt található automatából 
lehet majd jegyet váltani. Az utas-
forgalmi funkciókkal nem rendel-
kező új üzemi épület mellett P+R 
parkolók létesülnek. 

A FELÚJÍTÁS MIATT ELBONTHATJÁK AZ ÉPÜLETET

lomnál, majd a Szent Antal utcára 
elsőként egy kisteherautó hajtott rá, 
hogy aztán kövesse a többi is.
Az utca, ahogy azt megszoktuk, a 
gépjárművezetők számára egy-
irányú maradt az Andrássy felől a 
Deák Ferenc felé, de a kerékpáro-
sok mindkét irányban haladhatnak  
rajta. 

 A MOSTANI ÉPÜLET HELYETT ÚJAT 
ÉPÍTHETNEK, HA FELÚJÍTJÁK  

A SZEGED-BÉKÉSCSABA VASÚTVONALAT



5.

2022. augusztus 26.

Városunk

ÁTCSOPORTOSÍTÁS • Többletpénz 
lakásfelújításokra

Plusz 357 millió

B. D.

 A Dobó-Bibó-Janáky ut-
cák 118 bérlakásának ener-
giahatékony felújítását az 
Európai Uniós forrásokat 
kiegészítve, önkormányzati 
önerővel valósították meg.  
A kormány mostani dönté-
sével átcsoportosított forrá-
sok ezt váltják ki. 
 A Lázár – Márki-Zay egyezte-
tés első komolyabb eredménye az a 
357 millió forint többlettámogatás, 
amelyet a kormány biztosít a le-

romlott városi területek rehabilitá-
ciójához Hódmezővásárhelyen. Az 
említett, a Dobó-Bibó-Janáky utcai 
bérlakások felújítását megcélzó 
programra korábban 233 millió fo-
rint támogatást nyert a város, de az 
elszabaduló építési árak miatt ez az 
összeg nem lett volna elég a terve-
zett fejlesztések megvalósításához.
A térség országgyűlési képviselőjé-
nek és Vásárhely polgármesterének 
legutóbbi személyes találkozója 
után Márki-Zay Péter elmondta, 
megszületett a politikai döntés a 
szükséges pénzátcsoportosításról.

A MEGEMELKEDETT ÁRAK MIATT KELLETT A PLUSZ TÁMOGATÁS (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

VÁROSKÁRTYA • Ingyen kipróbálhatták a csúszdát

A legtehetségesebbek 
kapták
BOROS TAMÁS - BOTTYÁN RÓBERT

 Tehetséges, de hátrányos 
helyzetű gyermekek kaptak 
városkártyát ingyen. Szak-
értők segítségével válasz-
tották ki az a 18 családot, 
gyermekeket és szülőket, 
akik ingyenes városkár-
tyát vehettek át a városháza 
dísztermében. A családok az 
önkormányzati finanszíro-
zású Petra Modellprogram 
résztvevői. A gesztus célja az 
volt, hogy ezek a gyermekek 
is eljuthassanak először au-
gusztus 19-én, majd később 
is a strandra, ahol kipró-
bálhatják majd a vadonatúj 
csúszdákat.
 85 család vett részt a Petra Mo-
dellprogramban, augusztus 18-án 
pedig 18 kiválóan teljesítő gyermek 
és szülője vehetett át városkártyát. 
Ezeket Márki-Zay Péter polgármes-
ter, Gyöngyösi Ferenc alpolgármes-
ter és Berényi Károly alpolgármes-
ter, mint az ajándékot finanszírozó 
alapítvány alapítója adta át.
Tóth István, a Petra Modellprogram 
koordinátora a Vásárhelyi Televí-
ziónak elmondta: az önkormányzat 
részéről ösztönzőleg szerettek vol-
na a családok, jó tanuló gyermekek 
részére ingyen városkártyát biz-
tosítani, azért, hogy a csúszdapark 

átadásán ingyenes tudják használni, 
birtokba venni a gyerekek és a szü-
lők.
A kártyákat ezúttal a 25 éve működő 
Hódmezővásárhelyi Gyermekegész-
ségügyért Alapítvány ajánlotta fel és 
fizette a legtehetségesebb, de hát-
rányos helyzetű gyerekek számára. 
Berényi Károly, mint az alapítvány 
alapítója a VTV-nek kifejtette: egy 
nagyon kedves felkérésnek tesznek 
eleget, mégpedig, hogy szerettek 
volna a modellprogramban résztve-
vő családoknak, illetve gyerekeknek 
olyan lehetőséget biztosítani, hogy 
eljussanak a strandra és a fürdőbe, 
ahol most különösen érdekes prog-
ramok várják az odalátogatókat. El-
sősorban a csúszdapark átadásáról 
van szó – fogalmazott.

A Petra Modellprogram később is 
folytatódik a 12 éves kor alatti gye-
rekek részére. Tóth István elmondta, 
a mostani ajándék természetesen 
elsősorban a nagyobbak érdeklődé-
sét keltette fel. A városkártyát tu-
lajdonosai nem csak a strandon, 
hanem a helyi tömegközlekedésben 
és helyi kulturális intézményekben 
is használhatják.
Az önkormányzat felzárkóztató és 
tehetséggondozó mintaprojektje 
nem tanévben, hanem program 
időszakban gondolkodik. A fejlesztő 
munka 2020 áprilisában kezdődött.
A városkártyát használhatják a he-
lyi buszközlekedésben és például 
kulturális intézmények látogatása 
során is. 

18 TEHETSÉGES GYERMEK ÉS SZÜLŐI KAPTAK INGYEN VÁROSKÁRTYÁT

KÖZLEKEDÉS • Veszélyes volt a Pörnye 
melletti trafik

Eredeti funkcióját 
elvesztette

KOROM ANDRÁS

 Lebontották a Pörnye 
melletti trafikot. A Szán-
tó-Kovács János és a Lé-
vai utca sarkán lévő, egykor 
trafiknak emelt, egy helyi-
ségből álló épület takarta a 
kerékpárutat a Lévai felől 
érkező autósok elől. Sokan 
panaszkodtak emiatt.
 Az egykori trafik épületétől, 
mely utoljára cipészműhelyként 
működött, de réges-régen bezárt, 
nem látták a kerékpárúton jobbról 
érkezőket azok a járművezetők vagy 
biciklisek, akik a Lévai utca felől ér-
keztek a kereszteződéshez.
A vásárhelyi városházától megtud-
tuk, az ezzel kapcsolatos panaszok 
miatt határozta el a város az épü-
let bontását, megelőzendő, hogy 
itt valamilyen súlyosabb baleset 
történjen. Ráadásul azt már a mai 

előírások szerint hasznosítani sem-
mire sem lehetett, ugyanis egyetlen 
helyiségből állt.
A bontást augusztus 17-én reggel 
kezdték, s kora délután álltak neki 
az alapok kiásásának.
Az biztos, aki aznap délelőtt arra 
járt, alaposan meglepődött, hiszen 
az építmény emberemlékezet óta ott 
állt.
A söröző melletti épület nem az 
egyetlen, melyet hadiözvegyek, ha-
dirokkantak számára építettek az 
első világháború után, hogy abban 
a megélhetésük érdekében jellem-
zően dohányneműt áruljanak. Áll 
még hasonló ilyen építmény a Teleki 
és a Könyves utcák sarkán, van egy 
– igaz nagyon átépítve - a nagyál-
lomás melletti sorompó Bajcsy-Zsi-
linszky utcai oldalán.
De állt ilyen a mai Takarékbank 
Andrássy utcai épülete előtt, ezt 
azonban a Petőfi-szobor felállítása 
miatt elbontották. 

BELÁTHATÓBB LETT A KERESZTEZŐDÉS

MENEKÜLTEK • Nagylelkű tárgyi felajánlások

Gyermekbiciklik és tablet
KOROM ANDRÁS

 A legkisebbeknek gyer-
mekbicikliket, a 8 éves 
Astridnak pedig egy table-
tet ajándékozott a Villeroy & 
Boch Magyarország Kft.
 Meg sem várták a hivatalos át-
adót, az Ukrajnából Vásárhelyre 
menekült kisfiúk máris nyeregbe 
pattantak, hogy azonnal kipróbálják 
a kék, a zöld vagy a rózsaszín gyer-
mekbicikli közül melyik a leggyor-
sabb. Hát ez ugyan nem derült ki, de 
a gyerekek nagy-nagy igyekezettel 
hajtották a kétkerekűeket, egyensú-
lyoztak – olykor anyai segítséggel.
– A háború kitörése után a vállalat 
felajánlotta az akkor alkalmazott 
20-30 ukrán vendégmunkásunknak, 
hogy hozzák ide a családjukat. Ezzel 
jó néhányan éltek is. De van egy öt fős 
irodája a vállalatcsoportnak Kijevben, 
s közülük is jó néhányan ide jöttek – 
mondta Fehér Erzsébet, a Villeroy & 
Boch Magyarország Kft. kommuni-
kációs és marketing vezetője. Hoz-
zátette: nagyon sok gyermek érke-
zett Vásárhelyre, akiknek a vállalat 
mindenféle játékot vásárolt, köztük 
jó pár biciklit.
– Ezek közül a családok közül na-

gyon sokan hazautaztak vagy tovább 
mentek más országokba, ezért azt 
gondoltuk, hogy ezeket a bicikliket a 
Vásárhelyen maradt ukrán családok-
nak adjuk át.
A 8 éves Astrid Rozumii nem kerék-
párt, hanem egy notebookot kapott. 
Az iskolás kislány azt mondta, hogy 
ez az online tanuláshoz felettébb jól 
jön. Olvasni és tanulni fog a segít-
ségével, de legszívesebben otthon 
járna iskolába. Astrid és a négyéves 
kisöccse, Askold édesanyja, Olga 
Rozumii nagyon megköszönte a 
városnak és a vásárhelyieknek azt a 
segítséget, melyet eddig kaptak.
– Jól érezzük itt magunkat, de a szí-
vünk hazahúz, hiszen ott van a csalá-
dunk, ott élnek a rokonaink, ott van a 
hazánk – tette hozzá a két gyermek 
édesanyja.
– A háború kitörése után Vásárhely-
re közel ötven menekült érkezett 
Ukrajnából, nagy részük gyermek – 
mondta Berényi Károly, Vásárhely 
alpolgármestere. Hozzátette: nagy 
figyelemmel kíséri az ittlétüket, s 
példaértékűnek ítélte a segíteni aka-
ró vásárhelyieknek a menekültekhez 
való hozzáállását. Azt is elmondta, 
hogy míg eredetileg közel ötven 
menekültet fogadott be a város, 
mára csak harmincöten maradtak, 

CIVIL ÉS VÁLLALATI FELAJÁNLÁSOK IS 
ÉRKEZNEK VÁSÁRHELYEN

a többiek vagy hazautaztak, vagy 
más országokba mentek tovább. 
Berényi Károly példaértékűnek ne-
vezte a kerékpárokat adományozó 
cég gesztusát, s meg is köszönte a 
Villeroy & Boch Magyarország Kft.  
segítségét. 
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KÉPZŐMŰVÉSZET • Idén is siker volt a Mártélyi Szabadiskola

Alkotás a Holt-Tisza 
nyugalma mellett
KOROM ANDRÁS

 Idén 116-an alkottak a 
Mártélyi Képzőművésze-
ti Szabadiskolában. A Fo-
dor József-díjat: Lázár Éva, 
a Mártélyi Képzőművészeti 
Tábor-díjat: Erdődi Tamás, 
Mártély-díját: Mizerák Be-
áta, a Garai Kerámia-díját: 
Gátfalviné Balogh Pálma, 
Hódmezővásárhely-díját 
pedig Somogyi Liliána, a 
Szegedi Tömörkény István 
Gimnázium és Művészeti 
Szakközépiskola diákja kap-
ta.
 Az idei, immár 57. tábor záróki-
állítását a vásárhelyi önkormány-
zattól Berényi Károly és Gyöngyösi 
Ferenc alpolgármesterek tisztelték 
meg, akiket Bajusz István, a Már-
télyi Képzőművészeti Alkotótábor 
Egyesület jelenlegi elnöke, Nacsáné 
Kovács Mária, az egyesület és a tábor 
mindenes ügyintézője, szervezője, 
valamint Hézső Ferenc, Munká-
csy-díjas festőművész, a tábor egyik 
alapítója (Füstös Zoltán és Fodor 
József mellett) és örökös művészta-
nára fogadta. Akik a városvezetőket 
a tábor múltjáról, jelenéről és ter-
veiről is tájékoztatták – számolt be 
minderről Berényi Károly alpolgár-
mester.
Mártélyon az ártér és a Holt-Tisza 

ihlető, nyugalmas szépsége minden 
idelátogatót lenyűgöz, és különösen 
igaz ez az alkotóművészekre. Több 
mint száz évvel korábban Tornyai 
János is itt élt és alkotott egy rövid 
ideig, de számtalan közismert és je-
lentős művész is ellátogatott ide.
Hézső Ferenc festőművész 1965-
től 25 éven át vezette a kezdetben 
országos ifjúsági, a 17-24 éves korú 
fiatal alkotókat foglakoztató kép-
zőművészeti tábort. A rendszer-
váltás után Fodor Józseffel együtt a 
Mártélyi Ifjúsági Táborként működ-
tették azt tovább. 2004-től Bányai 
Béla művésztanár vezetésével egy, a 
tábort szervező egyesület született, 
amely ettől fogva szabadiskolaként 
működik. Bevételeit pályázatokból, 

tagdíjakból, részvételi díjakból biz-
tosítja.
Az idei táborozásban 116 alkotó vett 
részt. Volt, aki a 10 napot végig itt 
töltötte, de volt, aki csak néhány 
napra tudott bekapcsolódni az alko-
tómunkába…
Az idén is oktató művésztanárok 
segítették a táborlakókat: Neuberger 
István, Varga Erik, Posta Piroska, Ifj. 
Holler László, Zoltai Attila.
Az elkészült alkotások zsűrizése is 
megtörtént Hézső Ferenc vezetésé-
vel és a legjobb alkotásokból nyílt 
a zárókiállítás, ahol a tábor díjait is 
kiosztották.
A zsűrizett képekből pedig a hagyo-
mánynak megfelelően később mú-
zeumi kiállítás is lesz. 

IDÉN IS NAGYSZERŰ ALKOTÁSOK SZÜLETTEK

FOTOGRÁFIA • Először láthatta a széles közönség a legjobb pályaműveket a városháza előtti kiállításon

Vásárhely rejtett kincsei
V. R.

 Megtörtént a Rejtett Vá-
sárhely című városi fotópá-
lyázat eredményhirdetése. A 
győztes műveket első ízben a 
Kossuth téren, majd a rossz 
idő miatt a BFMK-ban lehe-
tett megtekinteni.  A szakér-
tői zsűri 84 alkotó több száz 
fényképe közül választotta 
ki a legjobban sikerült kom-
pozíciókat.

 Vásárhely és környékének ke-
resztmetszete a főtéren - az ön-
kormányzat által meghirdetett 
fotópályázat több mint 80 alkotót 
késztetett arra, hogy a város rejtett 
kincseit úgy tárja a közönség elé, 
ahogyan ő látja. A zsűrit a szegedi 
Tímár Bence felvételei nyűgözték le 
igazán, aki esküvői fotósként a Pa-
pi-féle szélmalmot naplementében 
kapta lencsevégre.
– Elkészítettük a párommal ezt a fel-
vételt és utána egy kis utómunka tör-
tént otthon a képen, amikor a színeket, 

TÍMÁR BENCE: PAPI-FÉLE SZÉLMALOM; I. HELYEZÉS MAGNÉ VARRÓ RENÁTA: FÉNY-KÉP; II. HELYEZÉS

GYŐRI ZOLTÁN: ÉGI MALOM; III. HELYEZÉS

a kontrasztokat állítottam be és egyéb 
sajátnak mondható színstílust hasz-
nálva, mert hasonló stílusban dolgo-
zom esküvői fotóimmal is. Szerencsét 
próbáltam és beadtam három képet, de 
gondoltam, hogy ez lesz a legerősebb. 
Nagyon örülök, hogy az első helyet 
megkaptam, nyilatkozta a Vásárhelyi 
TV-nek Tímár Bence.
Dömötör Mihály az ünnepélyes 
eredményhirdetésen kiemelte: ez-
zel a fotópályázattal régi vágya vált 
valóra. Mint elmondta, Makón vagy 
15 éven keresztül csináltak városi 
fotópályázatot, annak is benne volt 
a zsűrijében. Ezért az volt számára 
a kérdés, hogy egy ilyen nagy fo-

tográfiai múlttal rendelkező város, 
mint Hódmezővásárhely, miért nem 
tud ilyet csinálni. Aztán kiderült, 
hogy tud, hiszen el is kezdődött. Az 
a terve, hogy legalább 15 éven ke-
resztül minden évben meg tudják 
ezt a pályázatot tartani. Mártélyt, a 
vásárhelyi fákat, vagy a vásárhelyi 
tanyákat is lehet még fotózni, tehát 
véleménye szerint meg van a tema-
tika 15 évre előre.
A vásárhelyi fotópályázat díjazottjai 
meghívást kaptak a Lucien Hervé 
Kamara Klubba, amely a nyári szü-
net után szeptember közepétől újra 
folytatja inspiráló alkotómunkáját a 
BFMK-ban. 

MOZI • Kellemes nyáresti szórakozás

Ezrek filmeztek 
közösségben
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Ismét szabadtéri mozit 
nézhettek a vásárhelyiek a 
Fekete Sas mellett a Kossuth 
téren felállított LED-falon. 
Régóta nem volt ilyen, illet-
ve ekkora méretű szórako-
zási lehetőség a városban, a 
látogatók számából kiderült, 
óriási az igény erre a fajta 
közösségi filmezésre.
 Az estek során egyébként elő-
ször a Vaiana című Disney mesét 
mutatták be, majd a Queen együttes 
történetét feldolgozó Bohém Rap-
szódiát, A tanút, A kis kedvencek tit-
kos életét, illetve az István, a királyt 
vetítették le a LED-falon. A program 
ötletgazdája Gyöngyösi Ferenc volt.
A vetítések a tervek szerint még 
folytatódnak. 

NEM MINDIG VOLT ELÉG A NÉZŐKNEK 

 A SZÉKEK SZÁMA

RENGETEGEN VOLTAK KÍVÁNCSIAK A FILMEKRE
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ÚSZÁS • Előkelő helyen zártak a vásárhelyi szenior úszók

Ötödik hely és négy 
országos csúcs

BOTTYÁN RÓBERT

 A gyulai 52. Országos Sze-
nior Úszóbajnokság Dr. Reg-
ele Károly Emlékversenyen 
a Hód-Triatlon és Öttusa 
SE szenior úszó csoportját 
20 fő képviselte. A rangos 
megmérettetésen közel 50 
szenior egyesület vett részt, 
amelyből a Hód-Triatlon 
szenior úszói az előkelő 5. 
helyet szerezték meg a csa-
patpontversenyben – tájé-
koztatta a Vásárhelyi Médi-
acentrumot a Hód-Triatlon 
és Öttusa SE szenior úszó 
csoport.
 A három napos megméretteté-
sen 4 új országos csúcs született a 
Hód-Triatlon úszóitól. A női 100 
méter mellúszásban – az egykori 

olimpikon úszónk – Gregus Brigit-
ta a 2. korcsoportban új országos 
csúcsot úszott 01:19,49-es idő-
eredménnyel. Ezt követően került 
sor a váltó versenyszámok lebo-
nyolítására, amely a Hód szeniorok 
számára az egyik legizgalmasabban 
várt eseménynek ígérkezett. A 4×50 
méteres mix gyorsváltó a Szabó 
Tamás – Okos Ákos – Gregus Bri-
gitta – Bere Katalin Viktória össze-
állításban 01:51,15-ös időeredményt 
ért el, amely közel 1,5 másodperccel 
döntötte meg az 1993 (!) óta regnáló 
országos csúcsot az 1. korcsoportban 
– ismertették.
A második versenynapon is volt mi-
nek örülni, hiszen Okos Ákos fiatal 
versenyzőjük 7 másodperccel múlta 
felül az eddigi országos csúcsot az 
1. korcsoportos 200 méteres férfi 
mellúszásban. A 4×100 méteres férfi 
gyorsváltó 1. korcsoportjában még 

nem volt hitelesített időeredmény, 
amely a Hód-Triatlonosok szemfü-
lességének köszönhetően a gyulai 
versenyen megváltozott: a Köteles 
Dávid – Seres Medárd – Okos Ákos 
– Papp Norbert alkotta csapat or-
szágos alapcsúcsot állított fel.
Az Országos Bajnokságon 136 ver-
senypontot teljesítő Hód-Triatlon 
és Öttusa SE csapata: Bakony-Sallai 
Ágnes, Bere Katalin, Dimák Dávid, 
Dura Tímea, Fehér Zsolt András, 
Gregus Brigitta, Gregus Zoltán, Kö-
teles Dávid, Kötelesné Olasz Ivett, 
László Mónika, Monok Sára, Okos 
Ákos, Olasz Sándorné Kis Éva, Papp 
Norbert, Seres Medárd, Seres Szil-
via, Szabó Edina, Szabó Tamás, Var-
gáné Dezső Mária, Wéber Vanda.
A következő versenyt Rómában ren-
dezik, ahol a Hód szeniorok 7 fővel 
képviselik Hódmezővásárhely váro-
sát a Masters Európa Bajnokságon.

NÉGY ÚJ ORSZÁGOS CSÚCS SZÜLETETT A HÓD-TRIATLON ÚSZÓITÓL

LABDARÚGÁS • Még mindig tart a lendület

5-ből 5 a HFC-nél

B. D.

 Továbbra is száguld a 
Hódmezővásárhelyi FC lab-
darúgó csapata. 5 meccs, 5 
győzelem a mérlegük, rá-
adásul a Paks második csa-
patát nem is akárhogyan 
verték. 
 Történt, hogy augusztus 21-én 
majdnem kiénekelte a sajtot a vá-
sárhelyiek szájából a paksi csapat. 
Povázsai Zsolt révén már az ötödik 
percben megszerezte a vezetést a 
hazai csapat. A Tolna megyeiek a 92. 
percben betaláltak, s már úgy tűnt, 

ezzel döntetlenre mentik a talál-
kozót, a középkezdés után viszont 
nem sokkal Hegedűs Martin Gábor 
győzelmet érő gólt szerzett. 
Százszázalékos teljesítményével a 
szintén veretlen Iváncsa csapatá-
val együtt vezeti a pontvadászatot 
a vásárhelyi gárda. Úgy tűnik tehát 
egyelőre, hogy az erősítések jól si-
kerültek, és óvatosan már annyit 
ki lehet jelenteni, hogy a HFC-nek 
nem lesznek kiesési gondjai, mint 
ahogy tavaly sem volt. A cél most 
már talán valami nagyobb? Persze 
5 forduló után ezt még korai lenne  
kijelenteni. 

NAGYON EGYÜTT VAN A CSAPAT

LÉGIÓSOK • Átesett a tűzkeresztségen 
Ausztriában az új csapatában

Bemutatkozott 
Kecskés Ákos

BOROS TAMÁS

 Ahogy azt remélte, bemu-
tatkozott új, linzi csapatá-
ban Kecskés Ákos, ráadásul 
győztes mérkőzésen.
 A vásárhelyi származású játékos 
azt nyilatkozta korábban a Vásárhe-
lyi Médiacentrumnak, hogy reméli, 
achiles problémája nem lesz tartós. 
Nos, úgy tűnik nem, hiszen már a 

negyedik fordulóban a kispadra ült, 
igaz, akkor még nem állt be.
A tűzkeresztségre az 5. fordulóig 
kellett várni az LASK Linz magyar 
légiósának. A mérkőzés végén 5 
percre szállt be a Strum Graz elleni 
idegenbeli mérkőzésen. A mérkőzést 
a Linz nyerte 1-0-ra, így 4 győze-
lemmel és 1 döntetlennel továbbra 
is vezeti az osztrák bajnokságot az 
eggyel kevesebb pontot gyűjtő Salz-
burg előtt. 

MÁR TÉTMECCSEN IS VISELHETTE A MEZT KECSKÉS ÁKOS (FOTÓ: LASK LINZ FACEBOOK)

KOSÁRLABDA • Új igazolás a Kosársulinál

Helyi fiatalok játszanak
BOROS TAMÁS

 Arról már korábban ír-
tunk, hogy Slobodan Kalinic 
lett a Bodrogi Bau Vásárhelyi 
Kosársuli új vezetőedzője. A 
felnőtt csapat most, a lap-
zárta előtti pár napban az új 
játékosokat mutatta be. 
 Slobodan Kalinic edző a felnőttek 
mellett 9 fiatallal kezdte meg a fel-
készülést. A csapat kimondott célja 
az, hogy minél több helyi kötődésű 
fiatalt építsen be az NB I/B. Zöld 
csoportjában induló együttesbe és 
kiharcolja a rájátszást, azaz a leg-
jobb 8-ban végezzen. Utána pedig 
minél tovább jusson.
 A célkitűzésük mentén jelentet-
tek be, hogy a Budapesti Honvédtól 
érkezik vissza a Vásárhelyi Kosársuli 
saját nevelésű tehetsége, utánpótlás 
válogatottja, a 19 éves Balogh Lász-
ló. A klub közleményében azt írja, 
hogy remélik, hogy a fővárosban 
megszerzett tudását tudja kamatoz-
tatni majd a következő idényben az 
NB I/B csoportos csapatban.  SZABÓ ATTILA ELNÖK KÖSZÖNTI BALOGH LÁSZLÓT (KÉP: VÁSÁRHELYI KOSÁRSULI FACEBOOK)



8.

2022. augusztus 26.

Színes

Megjelenik kéthetente.  Főszerkesztő: Kozó Attila  Felelős szerkesztő: Boros Tamás
Szerkesztőség: 6800 Hódmezővásárhely, Andrássy út 1. Telefon: 06 30 6252 451.  Lapzárta: 2022. augusztus 23.

Olvasói levelek, információk, fotók: info@hodpress.hu  Sajtóközlemények, meghívók: szerkesztoseg@hodpress.hu 
Kiadja: Vásárhelyi Médiacentrum Nonprofit Kft., (6800 Hódmezővásárhely, Andrássy út 1.)  Ügyvezető: Kozó Attila 

Nyomdai kivitelezés: Délkelet-Press Kft.  ISSN 2630-8266. Városunk közéleti lapja.

VALLÁS • Bemutatkozott a Szent István templom új plébánosa

Zarándokutakat szervezne Bajnai István
KOROM ANDRÁS

 Augusztus 15-én, azaz a 
Nagyboldogasszony napi 
szentmisén mutatkozott 
be a híveknek Bajnai Ist-
ván kanonok, a Szent István 
templom új plébánosa, akit 
Kiss-Rigó László megyés-
püspök nevezett ki erre a 
posztra.
– Bár a múlt pénteken már ideköltöz-
tem, de vasárnap még elbúcsúztam 
a battonyai hívektől, majd hétfőn a 
misén mutatkoztam be a vásárhelyi-
eknek. Vásárhellyel, a várossal most 
ismerkedem, de hosszú évtizedek óta 
mindig idevonzottak az Őszi Tárlatok, 
így a város lelkületét azért valameny-
nyire megismertem egy kicsit – nyi-
latkozta augusztus 15-én Bajnai 
István plébános, aki művészettör-
ténészi végzettsége okán szereti a 
művészeteket.
Olyannyira, hogy Mezőhegyesen 
annak idején templomtárlatokat is 
szervezett, bő egy évtizedeken ke-
resztül.
– Több mint 44 éve vagyok papi szol-

gálatban. Ezalatt az idő alatt mér-
hetetlen mennyiségű tapasztalatot 
sikerült szereztem, s ezeket szeretném 
kamatoztatni. Elmondtam, a hívek-
nek, hogy bár 68 éves vagyok, de nem 
csotrogány! Azért is mertem elvállalni 
a Szent István Király Plébánia vezeté-
sét, mert érzek még magamban annyi 
energiát, vitalitást, hogy a begyűjtött 
tapasztalataimat tudom kamatoztatni.
Bajnai István egyébként igen aktív a 
legnagyobb közösségi hálón, mely-
től eleinte ódzkodott, míg rá nem 
döbbent, hogy ez is a hívekkel való 

 A makói polgári családban született Bajnai Istvánt 1978-ban Szegeden 
szentelték pappá. Közben művészettörténeti tanulmányokat folytatott. Előbb 
segédlelkész volt Gyulán, illetve Békéscsabán, majd 20 évig Mezőhegyes plé-
bánosa volt. 2005-ben került Battonyára, 2006-ban kanonoki címet kapott. 
Hosszú ideig volt kerületi esperes, jelenleg a Szeged-Csanádi Püspöki bíróság 
bírája, az Egyházmegyei Papi Szenátus tagja.
Előző szolgálati helyéhez kapcsolódóan Bajnai Beke István írói néven sokolda-
lú helytörténészi/írói tevékenységet is kifejtett, így megírta a battonyai római 
katolikus egyházközség történetét, összesen tizenhét prózai és verseskötete is 
megjelent. A pandémia alatt pedig bibliai történetek alapján írt gyerekeknek 
szóló könyvet.
A battonyai hívek egyház és közösségépítő munkásságát is számon tartják, 
hiszen visszaszerezte a battonyai egykori katolikus iskola villaépületét, az úgy-
nevezett Borsos-iskolát, melyet nem csak teljesen felújíttatott, de létrehozta 
benne a Katolikus Közösségi Házat. A katolikus temetőben új ravatalozót, ko-
lumbáriumot építtetett, és új – tizennégy műtárgyból álló – stációt emeltetett. 
A templomot, az egyházközséget számos műtárggyal, műalkotással gazda-
gította. Rendbe hozatta a külterületeken álló út menti kereszteket. Működési 
idejében indult meg újra a katolikus szellemiségű oktatás Battonyán mégpedig, 
2011 őszétől a Mikes Kelemen Katolikus Gimnáziumban.

intenzív kapcsolattartás eszköze: 
missziós tevékenység.
– Látom, hogy nagyon sok kis, leg-
inkább spirituális közösség működik 
az egyházközségben, de úgy tűnik, 
hogy a betegeskedő előző plébániai 
kormányzó idejében ezek szétszó-
ródtak vagy nem érezték, hogy ott 
van mögöttük valaki, nem fogta őket 
össze senki. Különleges dolgot most 
nem terveztem, de gondolom, majd 
kialakul mit kell tennem – tette hozzá 
Bajnai István. Korábbi szolgálati he-
lyein nagyon fontosnak tartotta, hogy 

BAJNAI ISTVÁN AKTÍV KÖZÖSSÉGET SZERETNE VÁSÁRHELYRE

élményeket szerezzen a híveknek. Azt 
tartja ugyanis, hogy az egyház élő 
érték, nem egy múzeumi tárgy, vagy 
látványosság.
Ezekbe az élményekbe beletartozik 
az, hogy zarándokutakat szerveztek, 
akár több naposat is, s máris terve-
zik, hogy egy autóbusszal elviszi a 

vásárhelyi híveket Máriaradnára. De 
szeretne szabadtéri misét mondani 
időnként a csomorkányi templom-
romnál.
– Ezekre mondtam, hogy szeretnék 
élményt szerezni a híveknek, hogy jól 
érezzék magukat az emberek, s ez ha-
tással legyen az egész városra. 

GÓLYÁK • 62 fészekben keltek ki 
Cserebökény és Hódmezővásárhely 
térségében

Növekedett  
az állomány
BOTTYÁN RÓBERT

 A Körös-Maros Nemzeti 
Park Igazgatóság működési 
területén idén 310 gólyapár 
nevelte fel sikeresen utóda-
it és összesen 871 fiókával 
gyarapodott az állomány 
– olvasható a nemzeti park 
honlapján.
 A Békes megyei párok összesen 
738 fiókát neveltek fel. A „leggó-
lyásabb” településnek Szeghalom 
bizonyult, ahol 24 pár költött. Bé-
késcsabán 21, Füzesgyarmaton és 
Eleken 17-17, Mezőberényben 16, 
Kétegyházán 15 pár költött. Tavasz-
szal 301 gólyapár kezdett fészek-
rakásba a megyében. Az átlagos 
fiókaszámot tekintve az egyik leg-
sikeresebb település Körösnagyhar-
sány volt, ahol mind a négy költőpár 
4-4 utódot nevelt fel. Ebből 260 he-
lyen volt sikeres a költés, 41 esetben 
azonban sajnos meghiúsult. Kilenc 
magányos gólyát regisztráltak, utó-
dokat ők nem neveltek. A meglévő 

310 GÓLYAPÁR KÖLTÖTT SIKERESEN

NEDŰ • Nehéz dolga volt a zsűrinek

Villányi vörös lett az idén 
Vásárhely bora
MUNKATÁRSUNKTÓL

 28 fehér, 7 rozé és 12 vö-
rösbor mérettette meg ma-
gát a XVI. Bor- és Gaszt-
rofesztiválon. Nem volt 
könnyű dolguk az értékelők-
nek, akiknek végig kellett 
kóstolniuk, majd értékelni-
ük a felhozatalt.
 A szakmai zsűri elnöke Koch 
Csaba, a levezető elnök Kisari István 
volt, zsűriben pedig Csiszár János, 
Csiszér László, Eifert János, Gál At-
tila, Grünfelder Károly, Illés Pál, Kiss 
Attila, Knábel László, Pelle László 
és Takács Ferenc foglaltak helyet, s 
mérlegelték a borokat – többek közt 
– ízük, színük és illatuk alapján.
A zsűri döntése szerint az idén Koch 
Csaba Villányi Borászatából a 2018-
as évjáratú Cabernet Franc nyerte el 
a Vásárhely Bora kitüntető címet.
A rendkívül erős versenyre nevezett 
47 borból 15 aranyérmet, 31 ezüstöt 
és 1 bronzérmet érdemelt ki.
A legszebb fehér címet Babiczki 
László Irsai Olivérje, a Legszebb ro-
zéét a Gedeon Birtok Néró roséja, a 
Legszebb vörös címet a Koch Csaba 

IDÉN KOCH CSABA VILLÁNYI BORÁSZATÁBÓL A 2018- AS ÉVJÁRATÚ CABERNET FRANC 
NYERTE EL A VÁSÁRHELY BORA CÍMET 

(FOTÓ: HÓDMEZŐVÁSÁRHELY VÁROS GYORSHÍR SZOLGÁLATA)

389 fészekből 79 maradt lakatlan.
Csongrád-Csanád megyében, Cse-
rebökény és Hódmezővásárhely 
térségében 139 fehér gólyafészket 
ellenőriztek. A költések felmérése 
során fészekfoglalást, fészeképítést, 
tojásrakást 65 helyen találtak. Fió-
kák 62 fészekben keltek ki, később 
azonban 12 helyen meghiúsult a 
költés. Hat fészekben négy, 24-ben 
három, 17-ben kettő, 3-ban pedig 
egy fióka nevelkedett.
A 139 fészek közül 40 csupán fé-
szekanyag nélküli, üres fészektartó 
volt. Ebben a térségben 2022-ben 
az előző évekhez képest kevesebb 
fiókát neveltek fel a gólyapárok. 
Ötfiókás fészek nem is került elő. 

Villányi Borászatából származó Ca-
bernet Franc nyerte.
A társadalmi zsűri különdíját a Pol-

gár Pincészet egyik Cuvée-je nyerte  
el. 


